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Protokół nr 3/2022 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 20 kwietnia 2022 r.  

 

 

WAK.0012.1.3.2022 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rozwoju Grzegorz Kubalski, witając członków 

komisji oraz gości. Lista obecności radnych i gości obecnych na posiedzeniu stanowi 

załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział dziesięciu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Agnieszka Borkowska; 

3) Piotr Choroś; 

4) Anna Gajewska; 

5) Zbigniew Garbaczewski; 

6) Izabela Kownacka; 

7) Grzegorz Kubalski; 

8) Wiesław Smoczyński; 

9) Leszek Smuniewski 

10) Grzegorz Zbroch; 

Przewodniczący Komisji potwierdził wymagane kworum i przystąpił do realizacji porządku 

obrad. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

4. Współpraca międzysektorowa Powiatu Legionowskiego. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

Przewodniczący przystąpił do jego realizacji.  

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.     

Przewodniczący Komisji powiedział, że spośród projektów uchwał przedstawionych                        

w porządku obrad Sesji Rady Powiatu w dniu 25 kwietnia br., w kompetencji Komisji 

Rozwoju są trzy projekty uchwał.  

Następnie zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu o omówienie projektu uchwały Rady 

Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu                                

w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2022. 

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała, że w kompetencji Komisji Rozwoju są 

następujące zmiany: 

1) zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.500.000,00 zł z przeznaczaniem na realizację 

nowego zadania majątkowego pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1821W                                       

w miejscowości Zalesie Borowe, Gmina Serock” w związku z przyznanym dofinansowaniem 
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inwestycji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Zgodnie z wynikami naboru na rok 2022 

Powiat Legionowski uzyska wsparcie w wysokości do 70% kosztów kwalifikowanych tego 

zadania tj. kwotę ponad 4 mln zł., 

2) zwiększenie planu wydatków o kwotę 7.995,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa prawego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły 

na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki”. Są to środki niewykorzystane w roku 2021. 

W tym roku podpisane zostanie nowe porozumienie intencyjne oraz umowa w zakresie 

przyznania dotacji dla Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Zadanie 

realizowane jest w ramach przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Ponadto w ramach planu wydatków majątkowych: 

1) zwiększono środki o kwotę 32.692,75 zł na zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji 

projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej Nr 1801W w Gminie Serock”. Powyższe 

środki pochodzą z kapitalizacji odsetek za I kwartał 2022 roku od środków zgromadzonych 

na wydzielonym rachunku środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w ramach 

Funduszu Przeciwdziałania Covid-19, 

2) dokonano zmian nazw zadań, w tym: 

 - z „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowa drogi powiatowej Nr 1820W 

w Gminie Jabłonna - etap I” na „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa 

drogi powiatowej Nr 1820W w Gminie Jabłonna - etap 1”, 

- z „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej Nr 1822W 

w Gminie Wieliszew na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką Nr 632 do 

krzyżowania z ul. Przedpełskiego” na „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

rozbudowa drogi powiatowej Nr 1822W w Gminie Wieliszew na odcinku od DW Nr 632 do 

ul. Przedpełskiego wraz z budową ronda”, 

- „Rozbudowa budynku Starostwa Powiatowego w Legionowie wraz z przebudową” na 

„Stworzenie siedziby Centrum Usług Społecznych poprzez rozbudowę budynku Starostwa 

Powiatowego w Legionowie wraz z przebudową części pomieszczeń”. 

Zmiany te wynikają z faktu starania się o pozyskanie środków zewnętrznych. Zgodnie                     

z  wymogami nazwy zadań mogą mieć określoną długość i muszą zostać doprecyzowane.    

W ramach zadań  realizowanych w ramach przedsięwzięć  ujętych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej: 

- zwiększono plan wydatków o kwotę 700.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

nieruchomości gruntowych pod drogi powiatowe, w związku koniecznością zabezpieczenia 

środków na wypłatę odszkodowań za grunty przejęte pod realizację inwestycji 

powiatowych, 

- zwiększono plan wydatków o kwotę 500.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację nowego 

zadania pn. „Zakup macierzy dyskowej na potrzeby Starostwa Powiatowego w Legionowie”, 

- wprowadzono plan wydatków w kwocie 100.000,00 zł tytułem dotacji celowej na Fundusz 

Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na dofinansowanie przez Powiat zakupu ciężkiego 

samochodu ratowniczo – gaśniczego dla potrzeb Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Legionowie, 

- dokonano zmiany źródeł finansowania realizacji zadania majątkowego pn. „Projekt                         

i budowa budynku na potrzeby Liceum Ogólnokształcącego w Stanisławowie Pierwszym                

w Gminie Nieporęt”. Zmiana wynika z faktu dostosowania strony dochodowej, znana jest 

wysokość promesy, którą Powiat otrzyma na to zadanie, strona wydatkowa nie zmienia 

się.  

Przewodniczący podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję w 

tym temacie. 
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Radny Leszek Smuniewski zapytał o kwestię zakupu macierzy dyskowej na potrzeby 

Starostwa. 

Skarbnik odpowiedziała, że macierz, którą obecnie dysponuje Starostwo, nie posada 

gwarancji i w przypadku jakiejkolwiek awarii, urząd przestanie funkcjonować i poniesie 

ogromne koszty.    

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że jest to macierz na której są poustawiane 

wszystkie systemy, za pomocą których funkcjonuje Starostwo Powiatowe. To nie jest tylko 

kwestia archiwizacji danych, ale kwestia bieżącego działania wszystkich systemów, które 

nie są systemami wyodrębnionymi, takimi jak system w Wydziale Komunikacji, który 

funkcjonuje w wyodrębnionej całkowicie sieci. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący komisji 

przystąpił do procedury głosowania: 

Projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 221 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2022 został zaopiniowany pozytywnie, stosunkiem głosów: 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu o omówienie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2022 – 2035. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że projekt omawianej uchwały, jest 

konsekwencją uchwał podjętych przez Zarząd Powiatu w okresie od 29 marca do 12 

kwietnia br., a także zmian w zakresie budżetu Powiatu, które omówione zostały przed 

chwilą. Wszystkie te zmiany pokrywają się i dotyczą zarówno zadań inwestycyjnych jak i 

tych związanych ze zmianami nazw zadań. 

Przewodniczący podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie.  

W związku z brakiem zgłoszeń, Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 2035, został zaopiniowany 

pozytywnie, stosunkiem głosów: 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący poprosił Skarbnika o omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieliszew. 

Skarbnik przypomniała, że w budżecie Powiatu zostały zabezpieczone środki                         

w wysokości 1.000.000,00 zł. Są to środki przeznaczone na inwestycję prowadzoną w 

Gminie Wieliszew, na dofinansowanie rozbudowy skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1818W 

ul. Kościelnej z ul. Polną i Aleją Solidarności w Wieliszewie. 

Dodała, że zgodnie z wymogiem ustawowym, środki finansowe z budżetu przeznaczone na 

pomoc finansową, muszą zostać określone w odrębnej uchwale.  

Przewodniczący Komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie.  

W związku z brakiem zgłoszeń, Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania: 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Wieliszew, został zaopiniowany pozytywnie, stosunkiem głosów: 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 
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4. Współpraca międzysektorowa Powiatu Legionowskiego. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że punkt ten jest syntezą odrębnych tematów, 

omawianych przez Komisję w ubiegłym roku, w dwóch kolejnych miesiącach tj. współpraca 

Powiatu Legionowskiego ze środowiskiem przedsiębiorców oraz współpraca Powiatu 

Legionowskiego z organizacjami pozarządowymi, czyli z organizacjami społeczeństwa 

obywatelskiego. 

Punkty te zwykle realizowane były z udziałem osób zaproszonych, w tym roku 

Przewodniczący zadecydował, by w gronie komisji, bez udziału gości z zewnątrz, radni 

zastanowili się nad potrzebą bezpośredniej współpracy zarówno z przedsiębiorcami jak                     

i z organizacjami pozarządowymi w zakresie wykraczającym poza standard, który jest 

standardem związanym z realizacją danych zadań publicznych przez organizacje 

pozarządowe. Tego typu współpraca realizowana jest sukcesywnie m.in. w ramach różnego 

rodzaju programów współpracy z organizacjami pozarządowymi czy też z przedsiębiorcami 

w ramach funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy. 

Pan Kubalski powiedział, że jeżeli współpraca miałaby być szersza, należy rozważyć jakie 

dodatkowe elementy wykraczające poza to, co jest standardem, można by zaproponować                     

i się nad tym głębiej pochylić.  

Dodał, że być może członkowie Komisji nie będą w stanie w dniu dzisiejszym wypracować 

wiążących wniosków, by można je przegłosować, ale gdy radni przedstawią swoje pomysły 

i będą chcieli je dopracować, to na następnym posiedzeniu komisji zgłoszone wnioski 

zostaną przegłosowane i skierowane do Zarządu Powiatu.  

Przewodniczący zaproponował dyskusję, w której udział wzięli: radna Aleksandra 

Bednarek, radny Zbigniew Garbaczewski, radna Agnieszka Borkowska, radny Wiesław 

Smoczyński, radna Izabela Kownacka, radny Grzegorz Zbroch. 

 

Radna Aleksandra Bednarek zwróciła uwagę na problem aktywizacji osób bezrobotnych 

oraz braku efektywnej współpracy Powiatowego Urzędu Pracy oraz Powiatowej Izby 

Gospodarczej z przedsiębiorcami. 

Nadmieniła, że w nowej siedzibie Powiatowej Instytucji Kultury zaplanowana została strefa 

coworkingowa dla efektywnej współpracy organizacji pozarządowych i przedstawicieli 

biznesu. 

Pani Bednarek stwierdziła, że w szkołach warto kształcić do zawodów, na które jest 

zapotrzebowanie na terenie Powiatu, biorąc przykład np. z Niemiec, gdzie dobrą praktyką 

jest, że zakłady przemysłowe kształcą, oferują staże i praktyki w zawodach, które są 

potrzebne oraz współpracują ze szkołami.  

Obecnie na rynku pracy jest zapotrzebowanie na handlowców, sprzedawców, kasjerów, 

krawcowe. 

Dodała, że Powiat jest ważnym partnerem biznesowym, a przedsiębiorcy poważnie traktują 

Powiat i jego przedstawicieli. Chętnie angażują się w inicjatywy, a do obietnic czy 

propozycji podchodzą poważnie.   

W kwestii edukacji, Radna zwróciła uwagę na problem ludzi dorosłych, którzy chcą się 

przebranżowić. Rozwiązaniem są Szkoły zawodowe doskonalenia ustawicznego, jak 

również doradztwo zawodowe. Jest to duża grupa osób, którzy mogli by być potencjalnymi 

pracownikami naszych pracodawców, jeżeli mieliby możliwość przeszkolenia się                                 

i przygotowania do zawodu.  

Pani Bednarek podkreśliła, że należy pomyśleć również nad rozwiązaniami, jak przyciągnąć 

biznes do naszego Powiatu i zastanowić się, co Powiat razem z gminami może zrobić, aby 

był na tyle konkurencyjny, by jakiś rodzaj biznesu mógł się u nas sytuować. 

Poddała również pod rozwagę stworzenie miejsca, w którym osoba zainteresowana 

założeniem działalności gospodarczej, mogłaby w jednym miejscu uzyskać pakiet 
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wszystkich niezbędnych i najpotrzebniejszych informacji, które wiążą się otwarciem 

działalności, np. w zakresie doradztwa najlepszego rodzaju działalności, rodzaju składek 

ZUS, itp. 

Pan Kubalski dopowiedział, że w nowej siedzibie PIK przewidziana jest również 

przestrzeń, dedykowana organizacjom pozarządowym.  

Radny Zbigniew Garbaczewski nadmienił, że do tej pory przedsiębiorcy korzystali 

ze starego systemu kształcenia pracowników. Firmy wykorzystywały moce wykształcone               

w poprzednim systemie. Obecnie młodzież garnie się do liceów i większość kończy je                      

z sukcesem, ale spora część uczniów przerywa naukę. Osoby te zostają z wykształceniem 

podstawowym. 

Wskazał, że należy rozważyć jak zagospodarować tych ludzi i znaleźć sposób, jak te osoby 

szkolić i aktywizować np. w zawodach rzemieślniczych.  

Pani Borkowska zwróciła uwagę, że w czasie pandemii Urząd Pracy realizował nowe 

dodatkowe zadania i pomagał przedsiębiorcom.   

Dodała, że należałoby szukać pola współpracy z przedsiębiorcami i szkołami. 

Pan Kubalski zasugerował położenie większego nacisku na doradztwo zawodowe, na 

poziomie klas 8 szkół podstawowych. W podstawie programowej nauczania, są elementy 

doradztwa zawodowego, natomiast nie wiadomo, w jaki sposób jest to realizowane                          

w poszczególnych szkołach, w gminach na terenie Powiatu Legionowskiego. 

Zaproponował, by pochylić się nad tą kwestią. 

Pan Smoczyński powiedział, że w Powiecie stopa bezrobocia kształtuje się na 

poziomie 7,7%, i jest dużo wyższa niż w województwie mazowieckim  4,7%, czy na 

poziomie krajowym 5,5%.   

Podkreślił, że należy zastanowić się co jest przyczyną takiego stanu, ponieważ potencjał 

gospodarczy Powiatu Legionowskiego jest duży, bo jest to obręb Warszawy.  

Radny dodał, że jeżeli chodzi o współpracę z organizacjami pozarządowymi, to różne 

stowarzyszenia mają rację bytu, wtedy, kiedy jest dobra współpraca z jednostkami 

administracji.  

Zasugerował, że Powiat razem z gminami powinien dynamizować rozwój obszarów 

przemysłowych.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego dot. bezrobocia w Powiecie Legionowskim, 

Przewodniczący Komisji powiedział, że sytuacja wymaga pogłębionej analizy, a następnie  

wyciągania wniosków. Faktycznie najniższą stopę bezrobocia w skali całego województwa 

ma Warszawa i Powiat Warszawski Zachodni. Powiat Legionowski pod kątem wysokości 

bezrobocia, na tle innych powiatów nie wygląda źle, utrzymuje się przestrzennie na 

podobnym poziomie. Wyższą stopę bezrobocia ma Powiat Wołomiński, a odrobinę niższą 

ma miasto Płock i Powiat Nowodworski.  

W związku z upadkiem rolnictwa na terenie Powiatu nie ma bezrobocia maskowanego 

teoretyczną pracą na wsi, drugą rzeczą jest funkcjonowanie szarej strefy.   

Radna Izabela Kownacka, odnosząc się do wypowiedzi poprzedników, powiedziała, 

że wyższy poziom bezrobocia wynika z faktu, że przez Covid zlikwidowane zostały miejsca 

pracy, a na terenie Powiatu Legionowskiego nie ma dużych zakładów pracy. 

Radna zwróciła uwagę, że z uwagi na brak zainteresowania młodzieży pewnymi zawodami, 

będą likwidowane m.in. szkoły sadownictwa i rolnictwa. Inne jest zapotrzebowanie na 

rynku pracy, a w całkiem innym kierunku idzie młodzież.  

Doradztwo zawodowe w szkołach nie cieszy się dużym zainteresowaniem.  

Problemem są również praktyki zawodowe, młodzież kształcąca się w zawodzie technik 

hotelarstwa ma kłopot ze znalezieniem miejsca do odbycia praktyk.  
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Radny Garbaczewski dopowiedział, że szara strefa jest duża w obszarze usług 

remontowo – budowlanych. 

Radny zaproponował utworzenie inkubatorów przedsiębiorczości, miejsca w którym 

przedsiębiorcy wspierali by się nawzajem, prowadzili wspólne szkolenia branżowe dla 

pracowników, gdzie mogłyby funkcjonować np. systemy pożyczkowe.  

Radny Grzegorz Zbroch zapytał czy w Urzędzie Pracy istnieje strona, gdzie 

przedsiębiorca mógłby wyszukać potrzebnych mu pracowników, wśród osób szukających 

pracy w konkretnych zawodach. 

Dodał, że dobrym rozwiązaniem, byłby koordynator, który dzwoniłby do firm z informacją 

o chętnych szukających pracy w danych branżach czy zawodach.  

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że jest strona gdzie są zamieszczane oferty 

pracy, ale nie ma podanych list osób chętnych do podjęcia zatrudnienia, jest to związane 

z ochroną danych osobowych. 

 

Pan Kubalski podsumowując dyskusję zaproponował, by Członkowie Komisji zastanowili się 

i wypracowali swoje propozycje, a następnie przesłali wnioski do biura Rady Powiatu na 

tydzień przed posiedzeniem komisji. Wnioski umieszczone zostaną w porządku obrad 

kolejnej komisji i poddane zostaną procedurze głosowania. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi do protokołu. Nikt 

z obecnych nie zgłosił żadnych sugestii, w związku  z czym Przewodniczący przystąpił do 

procedury głosowania:   

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

Przewodniczący potwierdził, że protokół nr 2/2022 z posiedzenia Komisji Rozwoju w dniu 

23 marca 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

6. Wolne wnioski.  

Członkowie Komisji uzgodnili, że po sesji majowej zorganizowany zostanie objazd 

inwestycji powiatowych. 

Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę godziny rozpoczęcia posiedzenia Komisji 

Rozwoju z godz. 18.30 na godz. 18.00. 

Członkowie komisji zaakceptowali zaproponowaną zmianę.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął posiedzenie. 

 

 

                                                                  Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

Grzegorz Kubalski 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Katarzyna Suchecka 


